
 ZÁPIS č. 10 (76)  
 z jednání Akademického senátu VUT ze dne 27. října 1998 

 konaného v zasedací místnosti rektora, Kounicova 67a v Brně 
 
Přítomni:  viz presenční listina (23 senátorů) 

Omluveni:  Kotačka/FS, Novotný/FaVU, Balátě/FT, Smolík/Re 

Neomluveni:  Kopečná/FAST 

Hosté:   kvestor Černý 
 
Ing. Zmrzlý požádal o doplnění programu o 2 body: složení slibu nových členů AS VUT z FA 
a FP a projednání žádosti FaVU o změnu Volebního řádu pro volby do Akademických senátů 
FaVU a VUT v Brně a pro volbu děkana FaVU VUT v Brně. 
 
PROGRAM:  
1.  Kontrola zápisu a úkolů 
2.  Složení slibů nových zástupců do AS VUT z FA a FP 
3.  Projednání a přijetí základních zásad pro tvorbu Volebního a Jednacího řádu AS VUT 
4.  Projednání žádosti FaVU o změnu Volebního řádu pro volby do Akademických senátů 

FaVU a VUT v Brně a pro volbu děkana FaVU VUT v Brně 
5.  Různé 
 
Ad 1) Kontrola zápisu a úkolů 
Připomínky k zápisu z minulého zasedání AS VUT nebyly vzneseny.  
 

Ad 2) Složení slibů nových zástupců do AS VUT z FA a FP 
Za Fakultu architektury byla zvolena Doc. Ing. arch. Dagmar Glosová, CSc., za Fakultu 
podnikatelskou byl zvolen student Jaroslav Jílek. Oba noví zástupci složili slib člena AS 
VUT.  
 

Ad 3) Projednání a přijetí základních zásad pro tvorbu  
         Volebního a Jednacího řádu AS VUT 
Před dnešním zasedáním AS VUT proběhlo jednání členů legislativní komise, se kterým 
seznámil přítomné Mgr. Božek. Vzhledem k tomu, že na minulém zasedání AS VUT svým 
hlasováním nedospěl k žádnému rozhodnutí, navrhuje legislativní komise, aby dnes proběhlo 
hlasování tajné. Členové AS VUT obdrží hlasovací lístky, ve kterých jsou členům AS VUT 
předloženy 2 otázky: 
1. otázka zastoupení akademických pracovníků (zaměstnanců) - paritně, proporcionálně 
2. otázka zastoupení  studentů - paritně, proporcionálně 
Členové AS VUT zakroužkováním vyjádří svůj názor na princip zastoupení pedagogických 
pracovníků - zaměstnanců  a studentů v novém AS VUT.  
Ing. Zmrzlý rozdal hlasovací lístky a proběhlo tajné hlasování. Sečítání hlasů provedli Doc. 
Zbořil s Ing. Kozákem. 
 
Výsledek hlasování: 
Zaměstnanci i studenti - paritní zastoupení fakult:   15 hlasů 
Zaměstnanci - paritně, studenti proporcionálně:  5 hlasů 
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Zaměstnanci i studenti - proporcionálně:    2 hlasy 
Zaměstnanci -  proporcionálně, studenti paritně:   1 hlas 
  
AS VUT na základě tohoto stanoviska svých členů doporučuje legislativní komisi, aby při 
zpracování Volebního a Jednacího řádu AS VUT vycházela z paritního složení zástupců   
fakult - akademických pracovníků (zaměstnanců) i studentů. 
AS VUT bude tedy doplněn za každou fakultu na: 2 pedagogické pracovníky a 2 studenty 
s tím, že fakulty nemusí této možnosti využít. 
 

Ad 4) Žádost FaVU o změnu Volebního řádu pro volby do Akademických senátů 
          FaVU a VUT v Brně a pro volbu děkana FaVU VUT v Brně 
AS FaVU předložil dvě alternativy své žádosti - Návrh celistvé změny Volebního řádu FaVU 
VUT Brno a Návrh dílčí změny Volebního řádu FaVU VUT Brno. K návrhům se vyjádřil 
Mgr. Božek: Vzhledem k časové tísni LK AS VUT, která v současné době nemá prostor 
k prostudování návrhu celistvé změny Volebního řádu do AS FaVU, doporučuje AS VUT, 
aby vyhovělo požadavkům změny dílčí. Tato změna vyhovuje požadavkům nového VŠ 
zákona. Celkovou rekonstrukci Volebního a jednacího řádu FaVU doporučuje pojmout při 
zpracování nových vnitřních předpisů FaVU. 
 
Návrh na usnesení: 
Navrhovaná dílčí změna ve Volebním řádu pro Volby do AS FaVU a VUT v Brně a pro volbu 
děkana FaVU VUT se týká změny bodu B, odst. 2 na: AS FaVU má 11 členů: 7 zástupců 
akademických pracovníků a 4 zástupci studentů. Kdo souhlasí s předloženým návrhem? 
Hlasování: 
Pro - 23 hlasů 
Zdržel se hlasování - 0 hlasů 
Proti - 0 
Návrh byl přijat jednomyslně. 
 
UAS 1 
AS VUT souhlasí se změnou ve Volebním řádu pro volby do Akademických senátů FaVU 
a VUT v Brně a pro volbu děkana FaVU VUT v Brně v bodě B, odst. 2, v tomto novém znění: 
AS FaVU VUT má 11 členů: 7 zástupců akademických pracovníků a 4 zástupci studentů. 
 
 
Ad 2) Různé 
!"Prof. Hlavenka vznesl otázku na finance, získané na rekonstrukci budovy Antonínské, 

o kterých hovořil na minulém zasedání pan rektor. AS VUT souhlasil s rekonstrukcí 
budovy, jako prvotní však považuje zabezpečení výuky, vědy a výzkumu - provozních 
a investičních prostředků. Na fakultách je velký nedostatek provozních prostředků. Prof. 
Hlavenka se proto domnívá, že je třeba požadovat od vedení VUT vysvětlení, odkud se 
vzaly finance na rekonstrukci budovy Antonínská a proč nebyly použity ve prospěch fakult. 
Ing. Zmrzlý navrhl pozvat na zasedání kvestora Černého. 
 
Informace kvestora o finančním zabezpečení rekonstrukce Antonínská 
Kvestor objasnil senátorům, že existuje více způsobů přítoku financí na VUT. Prostředky 
přidělené ze státního rozpočtu nejsou žádným způsobem alokovány, normativně se rozdělí 
a je plně v kompetenci AS VUT, aby z nich sestavil rozpočet. 
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Dále existují účelově vázané prostředky, které jsou investičního a neinvestičního 
charakteru. V letošním roce byly z MŠMT přiděleny 2 investiční systémové dotace 
(účelově vázané), o které VUT požádalo: Rekonstrukce elektroinstalace objektu U4, 
Údolní 53 a Centrum VUT v Brně (Antonínská 1).  

Z Fondu obnovy a havárií byly letos MŠMT přiděleny VUT neinvestiční prostředky na 5 
akcí (např. na výměnu oken na Poříčí 5). Všechny tyto výše uvedené prostředky jsou přímo 
alokovány na jednotlivé akce a není možné jich využít jiným způsobem. 

Prof. Hlavenka vznesl dotaz, proč nebylo těchto možností využito a požádáno o finance 
také např. na dostavění sportovního areálu PPV (sociální zařízení).  

Kvestor Černý vysvětlil, že na rekonstrukci Antonínské byl schválen stavební záměr a bylo 
na ni proto možné žádat finance. Sportovní areál PPV není dosud dořešen vzhledem 
k nevyjasněnosti pozemkových záležitostí. Rektor vyvolal celou řadu jednání s městem 
Brnem ve věci výměny pozemků. Výměna pozemků byla již téměř dohodnuta, dokud však 
není rozhodnuto, jestli SKM zůstanou, nebo budou vyčleněny z VUT (a pozemky se této 
záležitosti úzce dotýkají), není možné jednání ukončit. MŠMT by na sportovní zařízení, na 
které dosud nebyl ani schválen stavební záměr, žádné finance nepřidělilo. 

 

!"Ing. Kozák upozornil, že je nejvyšší čas, aby začala probíhat příprava rozpočtu pro příští 
rok. Bude AS VUT seznámen s metodickou přípravou rozpočtu pro příští rok a bude stejná 
jako v loňském roce? 

Kvestor sdělil, že příprava rozpočtu bude formulována ve Statutu. V návrzích nového 
Statutu je popsáno, jakým způsobem bude příprava rozpočtu probíhat. Úloha rektora 
spočívá v tom, že předloží zásadní metodiku, kvestor podle schválených zásad předloží 
návrh rozpočtu.  

Prof. Němeček navrhl, aby na listopadové zasedání byla předložena zpráva, která by 
vyjádřila po fondech a kapitolách čerpání k určitému datu, včetně výhledu do konce roku 
s tím, že se může ukázat, že některé fondy nebyly vyčerpány. Je v kompetenci AS VUT 
rozhodnout, co dále s těmito financemi. Je otázkou, zda jiné zdroje jsou a nebo nejsou 
součástí rozpočtu a AS VUT by měl být o nich informován. Domnívá se, že veškeré 
finance získané pro VUT jsou součástí jeho hospodaření a proto o nich a jejich užití musí 
být AS podrobně informován. 
Dále předseda EK požádal Akademický senát, aby mu uložil vyvolat ve druhé polovině 
listopadu jednání s vedením VUT o přípravě rozpočtu na rok 1999.  
AS VUT se k oběma návrhům vyjádřil usnesením. 
 
Návrh na usnesení: 
AS VUT požaduje předložit Zprávu o výsledcích hospodaření za I . - X. 1998 s výhledem 
do konce roku 1998 podle jednotlivých kapitol a fondů. Zpráva bude obsahovat návrh na 
případné změny v čerpání jednotlivých fondů, včetně uvedení všech získaných financí 
mimo senátem schválený rozpočet. Kdo souhlasí s tímto návrhem? 
Hlasování: 
Pro - 23 hlasů 
Zdržel se hlasování - 0 hlasů 
Proti - 0 hlasů 
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UAS 2 
AS VUT požaduje předložit Zprávu o výsledcích hospodaření za I . - X. 1998 s výhledem 
na rok 1998 podle jednotlivých kapitol a fondů. Zpráva bude obsahovat návrh na případné 
změny v čerpání jednotlivých fondů, včetně uvedení všech získaných financí mimo 
senátem schválený rozpočet. 
 
Návrh na usnesení: 
AS VUT ukládá předsedovi EK uskutečnit do 30. 11. 1998 jednání s vedením školy 
o přípravě rozpočtu na rok 1999. Kdo souhlasí s tímto návrhem? 
Hlasování: 
Pro - 23 hlasů 
Zdržel se hlasování - 0 hlasů 
Proti - 0 hlasů 

UAS 3 
AS VUT ukládá předsedovi EK uskutečnit do 30. 11. 1998 jednání s vedením školy 
o přípravě rozpočtu na rok 1999.  
 
Ing. Zmrzlý seznámí s těmito usneseními rektora a kvestora. 

 
!"Prof. Hlavenka vznesl dotaz na zvýšení rozpočtu školství o 17 %. Kvestor Černý upřesnil, 

že vláda schválila ve školství od 1. 1. 1999 navýšení tarifních platů o 17 %. Je věcí 
vysokých škol, jakým způsobem s těmito prostředky naloží. 

 
!"Prof. Hlavenka upozornil na UAS č. 7 ze dne 19. května 1998, které se týká perspektivy 

tělovýchovy a lyžařského svahu - nebylo stanoveno datum splnění. Ing. Zmrzlý požádá 
vedení VUT o vyjádření na příštím zasedání AS VUT. 

"  
!"Doc. Münsterová - pro informaci: Se zastoupením AS VUT  v RVŠ je spojena spousta 

administrativní práce, se kterou jí ochotně pomáhá sekretářka AS VUT pí. Cardová. 
 
 
Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 10. listopadu 1998 v 8:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Kounicova 67a. 
 
 
Ing. Zmrzlý požádal členy legislativní komise AS VUT, aby na příští zasedání připravili znění 
dvou základních dokumentů - Volebního a Jednacího řádu AS VUT. 
 
 
 

Ing. Simeon Zmrzlý, CSc. 
                                                                                                                     předseda AS VUT 
 
 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 
 
 


